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Setkání farní rady s farníky|zápis 
 

Datum schůzky | čas: 17. 1. 2023 | 18:00-20:00 | Kde: farní klubovna 

Jméno iniciátora: Marie Černíčková 

  

Účel setkání: Co bylo, co se chystá, 
diskuse 

  

Jméno 

zapisovatele: 

Marie Černíčková 

  

 

 

 

 

 

 
 

Přítomní členové farní rady:  

Marie Bečicová,  

Pavel Bečica, 

Stanislav Bečica 

Marie Černíčková, 

Radek Divilek, 

Božena Hanulíková, 

Stanislav Hanulík, 

Dana Hynčicová. 

Nepřítomní členové farní rady:  

P. Josef Kuchař (důvod nemoc). 

Přítomní farníci:  

Jana Bečicová,  

Pavla Hlavsová a syn,  

Gabriela Krejčí, David Krejčí,  

Petr Sedlář,  

František Růpa. 
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Úvod 

Účastníci setkání byli v 18:05 přivítáni iniciátorkou setkání. Pan farář byl omluven z důvodu nemoci. 

Schůzka byla zahájena společnou modlitbou. Následně svolavatelka seznámila všechny přítomné s 

návrhem témat setkání: 

- Zhodnocení uplynulých akcí ve farnosti od předchozího setkání farní rady, 

- Otevření debaty ohledně možných aktivit v roce 2023, 

- Volná diskuse. 
 

 Členové farní rady byli svolavatelkou požádáni o doplnění kontaktních údajů v  připravené tabulce. 

Tuto vyplněnou tabulku následně zašle elektronicky všem, kteří uvedli svůj email. Těm, kteří jej neuvedli, 

předá kopii tabulky osobně, nebo zprostředkovaně. Cílem výměny kontaktních údajů je zajistit, aby farní 

záležitosti byly sděleny všem členům, a to v jeden stejný okamžik, pokud je to možné. Členům farní rady 

bez doplněného emailu bude informace nutné telefonovat, nebo je informovat osobně.  

 

 Marie Černíčková se ujala role zapisovatelky, proti čemuž nikdo z přítomných nevyslovil námitku. 

Zapisovatelka navrhla, že zápis za zasedání zveřejní na webu, a  tím zpřístupní všem, i nepřítomným, jako 

je tomu zvykem v jiných farnostech. Proti návrhu nikdo nevyslovil námitku. 

 

1) Koncert CM Dokopyjan – 30. prosince 2022 

Diskuse: 

❖ Koncert forklorního souboru z Vlachovic zajistil pan farář, byl komunikováno „na poslední chvíli“, proto 

možná i menší zájem veřejnosti. 

❖ Návštěvníci koncertu se vyjádřili velmi kladně, koncert se velmi líbil . 

❖ Výtěžek kasičky připadl kapele cimbálovce, částka výnosu neznámá. 

 

Závěr:  

❖ Znovu, tentokrát s dostatečným předstihem, oslovit soubor a požádat o vystoupení ve předvánočním 

období roku 2023. 

 

2) Novoroční koncert ARS ANIMAE – 1. ledna 2023 

Diskuse: 

❖ Koncert by nebyl, kdyby paní Hlavsová neoslovila zástupce tria, pana Šona. Ten následně oslovil pana 

starostu, jenž koncert jménem obecního zastupitelstva podpořil, a to i finančně – honorář byl plně hrazen 

z obecního rozpočtu. Děkujeme! 

❖ „Bylo to dynamické, profesionální…“ 
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❖ Celý výtěžek 7 tisíc Kč vystupující věnovali na farní záležitosti. 

 

Závěr:  

❖ Tento typ koncertů v kostele pořádat pravidelně, nabízí se například při Farním dni 2023 v  podobě 

varhanního koncertu s trubkou. 

 

3) Trnavské jesličky – 6. ledna 2023 

Diskuse: 

❖ Návrh paní Hlavsové, aby v Trnavských jesličkách vystoupily děti ze základní školy, jako tomu bylo dřív. 

❖ Nyní zajišťuje Pavel Hanulík, který žije v Kašavě a lze očekávat, že příští ročník už nebude organizovat 

 

Závěr:  

❖ Prověřit možnosti zapojení dětí ze ZŠ Trnava, což by mohlo přivést i větší počet diváků. 

 

4) Tříkrálová sbírka – 7. ledna 2023 

Diskuse: 

❖ Rekordní výnos: v Trnavě 60 554 Kč a v Podkopné Lhotě 21 090 Kč. 

❖ Sbírku vedla Lenka Stedlová, která hledá/našla nástupce. Lence moc děkujeme!  

❖ 5 tříkrálových skupin bylo v Trnavě, 2 v Podkopné Lhotě. Děkujeme dětem i vedoucím! 

❖ Úspěchu sbírky velmi napomohla angažovanost pana starosty. Děkujeme! 

❖ Velmi pěkné gesto od obce bylo, když pan starosta pozval koledníky na oběd Na Rozcestí. 

❖ Připomínka, že částky výnosu nebyly vyhlášeny při bohoslužbách, tudíž věřící výši neznají. 

❖ Platí, že organizace sbírky spadá pod farnost, neboť má nejblíž k Charitě, která sbírku organizuje v ČR. 

 

Závěr:  

❖ Tříkrálová sbírka předčila jakékoliv očekávání, užily si ji děti i vedoucí. Všem, kteří se o ni jakkoliv 

zasloužili, velice děkujeme! 

 

5) Obnova hřbitova  

Diskuse: 

❖ Farnost uvolnila 5 metrů hřbitova obci za podmínky, že zajistí sečení trávy celý tento rok. 

❖ Obec na vlastní náklady opravila světla, oplotila, přidala vývěsky, vytvořila malé parkoviště . 

❖ Volně přístupný hřbitov ničí kostkovici, je tu obava z nenávratného zničení. 
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❖ Někteří účastníci navrhli obnovit zákaz vjezdu ke hřbitovu kromě výjimek, např. při pohřbech, nebo pro 

držitele karty ZTP, či při vývozu odpadu. Jiní argumentovali, že zákaz vjezdu je velmi citlivé téma a 

nebylo by možné ho uhlídat. 

❖ Umístění kontejnerů komplikuje zaparkování – návrh posunout je o pár metrů dál 

❖ Radek Divilek a Stanislav Bečica požádají o setkání pana starostu, aby probrali, co s příjezdovou silnicí 

na hřbitov, zda je možné posunout kontejnery před vstupem na hřbitov 

❖ Na pozemku před hřbitovem je po zimě potřeba srovnat půdu, např. kvůli krtincům 

 

Závěr:  

❖ Hřbitov je velmi pěkně opraven, nutno dořešit příjezd na hřbitov.  

 

6) Finanční záležitosti farnosti  

Diskuse: 

❖ Zástupce ekonomické rady, Radek Divilek, přednesl obrysy finanční situace: 

➢ Příspěvků ve sbírkách je čím dál méně, dříve 700 tisíc, nyní kolem 500 tisíc Kč ročně, důvodem je 

úbytek věřících v kostele. 

➢ Technický administrátor vizovického děkanátu, Petr Červenka větší opravy nedoporučil kvůli 

nedostatku volných peněz na farním účtu. 

➢ V roce 2022 střecha klubovny opravena za 160 tisíc. 

➢ Zálohy na energie jsou 31 tisíc/měsíčně za kostel i faru podle spotřeby z minulého roku . 

➢ Jeden víkend provozu kostela v zimě vyjde zhruba na 5000 Kč. 

➢ Topí se pouze při velkých slavnostech, o víkendu a při pohřbech . 

➢ Plyn má fixní cenu, žádný nárůst ceny nenastal ani v krizi. 

➢ Cílem je, aby úhrnná roční spotřeba klesla z 30 MWh na 10 až 12 MWh, to by mělo znamenat, že při 

vyúčtování dostaneme přeplatek a klesnou nám zálohy. 

➢ Jedním z provedených úsporných opatření je výměna topení v klubovně. 

 

❖ Nutné opravy v tomto roce: 

➢ Na faře by se měla opravit střecha, rýny a rohy (stavební firma poptaná z děkanátu, lešení mají 

zdarma) … odhad 300 tisíc. 

➢ Fasáda až ve druhé fázi, dle stavu peněžního konta farnosti. 

 

❖ Další zvažované možnosti do budoucna: 

➢ zrušit topení v kostele a dát vyhřívané lavice … očekávané náklady několik stovek tisíc 

➢ udělat podlahové vytápění v kostele … obrovské náklady 

➢ fotovolaitika? - nejspíš není kam panely umístit 

❖ Elektrické rozvody na faře jsou 60 let staré, je obava, že jakýkoliv malý zásah probudí kostlivce ve skříni 

 

Závěr:  

❖ Ekonomika je důležitou součástí dění ve farnosti. Do budoucna i vzhledem k  finančnímu osamostatnění 

dle zákona o církevních restitucí, je nutné hledat další možnosti financování . 
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7) Farní pouť na Svatý Hostýn 

Diskuse: 

❖ Shoda všech přítomných na záměru obnovit farní pouť na Svatý Hostýn. 

❖ Po širší diskusi a zvážení všech argumentů byl navržen termín 18. června 2023. Nutno domluvit s  panem 

farářem a zjistit možnosti na Svatém Hostýně. 

❖ Předběžné plány: zajistit autobus pro starší a hůře pohyblivé lidi, nabídnout všem také variantu pěší 

poutě s přespáním na Hostýně (v Poutních domech ceny velmi vzrostly) . 

 

Závěr:  

❖ Farní pouť na Svatý Hostýn může pomoci duchovnímu obohacení a  byla cítit poptávka pouť uspořádat. 

 

8) Poutní zájezd do Medžugorje 

Diskuse: 

❖ Pan Stanislav Hanulík vznesl dotaz, zda by farnost zorganizovala pouť do Medžugorje, na paní 

Hynčicovou, která má s organizací zájezdů zkušenosti. 

❖ Paní Hynčicová je ochotná zájezd zorganizovat za předpokladu, že se ho zúčastní 50 lidí, a tím bude 

zajištěno, že budou pokryty všechny náklady s dopravou 

❖ Odhadovaná cena dopravy je 3 700 Kč/osoba 

 

Závěr:  

❖ V případě, že bude jisté, že by se zaplnil autobus, paní Hynčicová zájezd zprostředkuje. 

 

9) Farní den – 1. října 2023 

Diskuse: 

❖ Předběžně naplánován na neděli 1. října, kdy je 112. výročí posvěcení kostela, a tedy možnost získat 

plnomocné odpustky pro ty, co v ten den přijdou na mši. 

❖ 29. září tomu bude 100 let od úmrtí A. C. Stojana, který náš kostel budoval. Proto je vhodné odkaz 

arcibiskupa při oslavách zmínit a třeba to i na něm postavit 

❖ Návrh – uspořádat varhanní koncert s trubkou (člen tra ARS Animae – Jiří Šon) 

❖ Detaily bude nutné doladit příště 

 

Závěr:  

❖ Při farním dni už třetím rokem vyjadřujeme poklonu všem, kteří se zasloužili o to, aby náš kostel stál a 

nabízel duchovní obrodu. 
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10) Ostatní témata 

Diskuse: 

❖ Téma, proč by z presbytáře odejmut obraz Panny Marie Ostrobramské, kterou papež Pius XI. vyhlásil 

za Matku Milosrdenství. Nikdo z přítomných okolnosti odstranění obrazu neznal, pan farář vzkázal, že 

se téma bude probírat na farní radě, nicméně bez znalosti pozadí událostí se členové farní rady nemohli 

tématem náležitě zabývat. 

❖ Pozvánka paní Hynčicové na středeční mše do kaple v Podkopné Lhotě. 

❖ Hledají se nápady, jak zvýšit počet účastníků bohoslužeb. 

❖ Ztratil se seznam aktérů Svaté Hodiny. 

❖ Výměna růžencových lístků se dostala do bodu, že už jsou jen dvě (tři) skupinky (paní Vajďáková, paní 

Matůšů a paní Světlíkovou – ta už ale funkci nezastává). Výměna probíhá pouze z ruky do ruky. Stanislav 

Hanulík představil metodu „kastlíkovou“. Tu téměř všichni přítomní přivítali. 

❖ Marie Černíčková informovala o tom, že je správcem webu farnosti: www-farnost-trnava.cz a vyzvala 

všechny přítomné k zasílání příspěvků. 

 

Ukončení 

V 20 hodin jsme setkání ukončili. Zapisovatelka z něj připraví zápis, který rozešle členům farní rady a 

zveřejní na webových stránkách farnosti: Pastorační rada – Římskokatolická farnost Trnava u Zlína 

(farnost-trnava.cz). 

 

https://www.farnost-trnava.cz/index.php/pastoracni-rada/
https://www.farnost-trnava.cz/index.php/pastoracni-rada/

